
 

s H A N D I K A P P R Å D E T  F Ö R  FASTIGHETS - OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, GATU- OCH 
FASTIGHETSNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS 
PARKERINGS AB 

PROTOKOLL  
nr  3, 2005. 

 
Tid: Torsdagen den 31 mars 2005 kl. 14.00-16.30.   
Plats:  Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.  
 
Justeras:   
 
Ken Gammelgård                 Marie Ryberg 
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård (ordf) (DHR), Elisabeth Bergvall (R), 
Lasse Gustafsson (NHR), Marie Ryberg (RTP) och 
Hjördis Stolt (Astma och allergi). 
 
Förhindrade: Åsa Jansson (RBU) och Monicka Zachari 
(SRF). 
 
Tjänstemän: 
Fastighets- och saluhallsförvaltningen: Klas Nilsson §§ 
1-7. 
Gatu- och fastighetskontoret: Sara Malm, Berit 
Mårtenson, Lennart Klaesson § 5, Lennart Nilsson och 
Henrik Silferstolpe § 5.   
Stockholms stads parkering: Björn Schwartz. 
 
§ 1. Fastställande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Ordföranden och Marie Ryberg utses. 
 
§ 3. Handlingarnas och lokalens tillgänglighet 
(mötets). Det meddelas att allt fungerat bra.  
 
§ 4. Anmälan av protokolljustering.  



Det anmäls att protokollet justerats.  
 
§ 5. Gatu- och fastighetskontoret. Information, 
ärenden mm.   
a) Information om tillgänglighetsåtgärder i den yttre  
miljön på Västerort.  
Berit Mårtenson redovisar vilka åtgärder som utförts 
2004 och vad som görs under 2005. Förbättringar sker av 
övergångsställen, trappor, lekplatser, torg, bryggor mm. 
En särskild insats för synskadade barn har gjorts på 
lekplatsen, Båtmanstorpet vid Brommaplan. Toaletter 
anpassade till omgivningen har byggts vid Husby Gård 
och Akalla by. Riktlinjer och typritningar som tagits 
fram av Tillgänglighetsprojektet följs. På senare tid har 
även speciella tillgänglighetsplaner utarbetats. 
Samarbete sker med de lokala handikapp- och 
pensionärsråden. Utvärderingar har gjorts av lekplatser, 
kontrastmarkeringar av trappor mm. Information om 
lekplatsen Båtmanstorpet har lämnats genom 
Taltidningen. 
 
Rådet efterfrågar ytterligare utvärderingar av det som 
görs. Behovet av information lyfts fram. Exempelvis kan 
sådan lämnas i lokala tidningar. 
 
b) Parkeringsstrategi. Återremitterat ärende i  
nämnden. Henrik Silfverstolpe informerar. Förslag till 
tjänsteutlåtande hade sänts till rådet.  
 
En parkeringsstrategi har arbetets fram inom kontoret i 
syfte att skapa styrmedel för att uppnå stadens trafik- och 
parkeringspolitiska mål. Inriktningen är bl a att förbättra 
framkomligheten för samtliga trafikslag. Strategin 
omfattar ännu så länge enbart gatumark men bör på sikt 
utvidgas till att även gälla tomtmark. En dialog hålls med 
användarna t ex Taxi och Parkeringsbolagen. Ett försök 
planeras ske inom delar av City och om det blir ett bra 
resultat kan strategin användas över hela staden. 
 



Rådet ställer sig bakom förslag till yttrande. (Biläggs 
protokollet). I yttrandet framgår att rådet vill delta som 
samrådspartner och några synpunkter lämnas redan nu.   
 
c) Nya handikapparkeringsplatser. 
Rådet ställer sig bakom förslag till skrivelse till GFK:s 
Parkeringsgavdelning. 
 
d) Redovisning av sådant som  
Tillgänglighetsprojektet anser ska finnas med i 
Teknisk Handbok.  Uppgifter om förslagen hade sänts 
till rådet. Lennart Klaesson informerar. 
 
Teknisk handbok revideras.  I samband med detta har det 
framkommit att vissa delar inte uppfyller de krav som 
ställs i Boverkets föreskrifter och i Utemiljöprogrammet.  
Dessutom vill Tillgänglighetsprojektet vara representerat 
som områdesansvarig för tillgänglighet i arbetet med 
handboken. 
 
Rådet anser att det som förslagits av Tillgänglighets-
projektet ska föras in i Teknisk handbok och att det ska 
finnas områdesansvarig för tillgänglighet i arbetet. Rådet 
avser att skriva till nämnden om styrgruppen beslutar 
annorlunda.   
 
§ 7. Fastighet- och saluhallskontoret. Information, 
ärenden mm. 
Handikapplan.  Planen hade sänts till rådet. 
Klas Nilsson framför att planen endast omfattar den 
tidigare saluhallsförvaltningen.   
Lasse Gustafsson framför att handikapplanerna nu ska 
integreras i verksamhetsplaner och budgetplanering.  
 
Rådet vill återkomma till frågan, som väcktes på 
föregående möte, om inventeringar. 
 
§ 8. Stockholm Parkering.  Information, ärenden mm 
Björn Schwartz meddelar att inget nytt finns att  
rapportera för dagen. Eftersom det inte alltid finns  
frågor som berör Stockholm Parkering på 



sammanträdena ansåg rådet att medverkan kan ske 
utifrån det behov som finns. Stockholm parkering kan 
delta när det finns ärenden att ta upp. Rådets ledamöter  
kan ställa frågor när sådana uppkommer.   
 
§ 9. Anteckningar från Kommunstyrelsens handi-
kappråds överläggningar 2005-02-16.  Anmäls. 
 
§ 10. Rapport från Boverkets tillgänglighetskonferens 
i Västerås 2005-02-17.  Boken Enklare utan hinder ska 
köpas in till rådets ledamöter.  
  
§ 11. Pilotsatsning i Stockholms kommun  
för att öka kompetensen om bemötande av personer 
med funktionshinder 
Rådet ställer sig bakom förslag till skrivelse från GFK 
till SISUS. Kontoret  hänvisar bl a till kampanj som ska 
hållas för att stimulera näringslivet att i öka satsningen  
på tillgänglighet och användbarhet för alla.  
 
§ 12. Information om rådet genom broschyr.  
Sekreteraren meddelar att handikapprådet har möjlighet 
att få hjälp av Sara Malm på GFK med att framställa en 
broschyr om rådet. Det tycks nämligen vara så att  
vetskapen om rådets roll bör förbättras. Detta kan vara 
ett komplement till annan information t ex på intranätet.  
 
Rådet ser positivt på att en broschyr tas fram.  
 
§ 13. Inkommen remiss från GFK för yttrande senast 
2005-05-25. SL:s trafikförändringar 2006. 
Rådets ledamöter lämnar synpunkter till kommande 
möte då svar ska tas utarbetas.   
 
§ 14.  Övriga frågor.  
a) Nya direktiv till taxinäringen om att taxibilar  
förbjuds att ta kunder på gatan. 
GFK:s Parkeringsavdelning ska inbjudas om detta. 
 
Vid protokollet 
 



Lennart Nilsson 
Sekreterare 


